
                  

                                 

 

 
 

Søren Kanneskolen den 24. april 2024 
 
 
 
Høringssvar: Analyse af takst- og serviceniveau på specialundervisningsområdet. 
 
MED-udvalget ved Søren Kanneskolen har drøftet det udsendte materiale og har følgende 
bemærkninger: 
 
 
Ressourcefordelingsmodellen til specialundervisning frigiver på papiret økonomi til at øge 
den tidlige indsats ude på kommunens skolen, og på forskellige måder inkludere flere elever 
i almenklasserne. 
 
På Søren Kanneskolen er virkeligheden, at antallet af elever i specialundervisningstilbud er 
langt højere end den tildeling, som skolen får. Der vil altså ikke blive frigivet midler til tidlig 
indsats. Skolens underskud vil bare blive en lille smule mindre. Det vil ikke umiddelbart blive 
muligt på Søren Kanneskolen at arbejde med yderligere inklusion, end der gøres nu. 
Vi mener, at der bør tilføres penge til den forebyggende indsats. Når den tidlige indsats så 
fungerer, kan man se på, at det på sigt ikke er nødvendigt at segregere så mange elever. 
 
Når takstniveauet sænkes går vi ud fra, at der også vil blive frigivet midler fra den centrale 
pulje, som forvaltningen råder over. Hvorfor disse midler ikke er taget med ud til fordeling i 
almenskolen, står vi undrende overfor. Vi ser gerne at også disse midler kommer ud at 
arbejde i den tidlige indsats i almenskolen. 
 
 
 
 
På vegne af MED-udvalget ved Søren Kanneskolen 
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